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Milí sousedé,
zdravíme Vás po čase opět ze stránek Bratčického 
oběžníku. Rok 2022 je téměř za námi. Přestože byl 
jeho úvod poznamenán covidovou pandemií, ve zbyt-
ku roku proběhla celá řada obecních či spolkových 
akcí – ať už to byl tradiční hasičský ples, pálení 
čarodějnic, vítání a následné rozloučení s prázdni-
nami, turnaj fotbalových starých gard v režii AFK, 
koncert pořádaný spolkem ZVON, tradiční turnaje 
v nohejbale, šipkách a mariáši. No a pro děti karne-
val, tvořivé dílničky a Pohádkový les.

Druhý rok po sobě nás navštívilo pojízdné kino a le-
tos dokonce dvakrát. Nezaměnitelnou atmosféru 
jednoho z letních kin se snažil všem zúčastněným 
zničit jeden ze sousedů, který neváhal vytrhnout 
a odnést pojistky. Vše se ale podařilo vyřešit 
a po krátké pauze jsme film mohli dokoukat.
Jednou z posledních akcí roku je tradičně rozsvě-
cení vánočního stromečku na návsi, které i letos 
proběhlo za zpěvu koled a recitace básniček brat-
čickými dětmi. A nechyběli ani Mikuláš s Andělem 
a Čertem! A protože všechny děti byly hodné, tak 
došlo i na sladkou nadílku.

Děkujeme VŠEM, kteří zmíněné akce pomohli  
uspořádat a těšíme se na setkání v roce 2023.
 
Vaši zastupitelé.

Bratčice mají nové 
obecní zastupitele

Úvodní slovo

Ve dnech 23. a 24. září proběhly volby do zastupitelstva obce Bratčice.  
K volební urně přišlo celkem 183 voličů a účast byla 57 %. 

Zvoleno bylo 7 členů zastupitelstva v tomto pořadí:
- Martin Kupera 150 hlasů, 
- Miloslava Kuperová Miláčková 146 hlasů, 
- Josef Koláčný 135 hlasů, 
- Jakub Čech 117 hlasů, 
- Josef Kotrba 106 hlasů, 
- Libor Petříček 99 hlasů a 
- ODS: Ing. Jiří Havránek 98 hlasů.

20. října od 18 hod. proběhlo na obecním úřadě Ustavující zasedání Zastu-
pitelstva obce Bratčice, kde bylo nejprve odhlasováno, že všichni členové 
zastupitelstva budou vykonávat svou funkci jako neuvolnění. Poté byli for-
mou veřejného hlasování zvoleni starosta Martin Kupera a místostarostka 
Miloslava Kuperová Miláčková. 

Dále došlo k volbě předsedů výborů a komisí obce: 
- předseda finančního výboru Ing. Jiří Havránek, 
- předseda kontrolního výboru Josef Koláčný, 
- předseda kulturní komise Libor Petříček 
- předseda pro rozvoj obce Josef Kotrba.

 
Veškeré materiály k jednání zastupitelstva obce (program, schválené 
dokumenty, zápis z jednání, …) naleznete vždy na obecních internetových 
stránkách www.bratcice.cz  AUTOR: MILOSLAVA KUPEROVÁ MILÁČKOVÁ



Hodnocení podzimní části sezony AFK 
Bratčice - muži

Hodnocení mládeže AFK Bratčice 

Do sezóny jsme nevstoupili vůbec šťastně. 
Hned v prvním zápase, kdy jsme se sešli 
v hojném počtu, jsme dostali 5 gólů ve Vl-
kanči a následně jsme doma prohráli se Sá-
zavou.Pak se nám ale začalo dařit a ve čty-
řech zápasech jsme získali 10 bodů. 
Hodně špatný den jsme si vybrali v Ratajích, 
kde jsme podlehli vysoko 7:2 a nedařilo se 
nám ani doma s Uhlířskými Janovicemi. Na-
opak v Tupadlech jsme vybojovali remízu. 
V posledních čtyřech domácích zápasech 
jsme 2x prohráli a 2x vyhráli, když se nám 
v posledním zápase podařilo porazit lídra 
tabulky Křesetice. 

Přezimujeme tak na 8. místě (17 bodů), 2 
body za Ratajemi a Bílým Podolím a 3 body 
před Vlkančí. Druhá půlka tabulky je velmi 
vyrovnaná, a tak nesmíme podcenit zimní 
přípravu, abychom zvládli jaro minimálně 
tak dobře jako podzim.
 
Nejlepším střelcem podzimu byl s 9 góly 
Jakub Škodák, dále Oleh Hvozdyk (7 gólů) 
a Roman Lytvynenko (5 gólů).
 
Zimní příprava AFK Bratčice začíná v neděli 
29. 1. 2023 od 13:30 hod. na hřišti v Bratči-
cích. Od února pak budeme trénovat 2x týd-

ně. V pátek od 18:30 na malé umělce v Čásla-
vi a v neděli od 13:30 na hřišti v Bratčicích.
 
AFK Bratčice tímto děkuje všem fanouškům 
za podporu a příjemnou atmosféru při zá-
pasech. Věříme, že si vaši přízeň zachováme 
a budete nadále chodit fandit. 

Jarní sezóna začne koncem března a snad 
bude úspěšnější než podzim.
 
AUTOŘI: JAROSLAV DOLEŽAL A ONDŘEJ ČAPEK

Do sezony 22/23 jsme do soutěží OFS KH 
přihlásili dvě družstva v žákovských ka-
tegoriích - starší žáky U15 a mladší žáky 
U13. V současné době máme v kádru 28 
aktivních hráčů (ročník 2007 – 2015): 12 
starších žáků (z toho 5 dívek) a 16 mlad-
ších žáků. 

STARŠÍ ŽÁCI:
V průběhu podzimní části jsme se potýkali 

s celou řadou omluvenek vlivem zranění 
a nemoci některých hráčů a museli jsme do-
plňovat sestavu o hráče z mladších žáků. 
Sezónu jsme začali dvěma výhrami, poté ale 
následovala série 6 zápasů bez výhry, kdy 
jsme uhráli pouze dvě remízy. Na druhou 
stranu jsme sehráli dvě velmi vyrovnaná 
utkání s předními celky tabulky OP (Kutná 
Hora 1. místo a Malín 3. místo), kde jsme 
v obou případech inkasovali rozhodují gól 

v posledních minutách zápasu a prohráli 
shodně 2:1. 
Z posledních 5-ti zápasů jsme vybojovali dvě 
výhry, jednu remízu a dvě prohry. Celkově 
nám po podzimní části patří v tabulce OPSŽ 
8. místo ze 14 celků, s bilancí 15 bodů (4x vý-
hra, 3x remíza, 6x prohra) a skóre 28:31. 
Střelci: Jakub Vízner: 16, Amálie Čudová: 7, 
Adam Malý: 2, Bohumil Míchal: 2, Votruba 
Adam: 1.

OBECNÍ OBĚŽNÍKCO SE DĚJE? B R AT Č I C E



Spolek Zvon u kostela svatého Václava 
v Bratčicích

MLADŠÍ ŽÁCI:
Po přechodu z kategorie starší přípravky 
si mladší žáci museli zvykat na větší hrací 
plochu, což jim z počátku sezóny dělalo 
problémy, ale postupem času se jim orien-
tace na větším hřišti podařila zvládnout. 
Výsledkově se může zdát sezóna jako ne-
povedená, uhráli jsme 5 remíz a 6x jsme 
byli poraženi. Ale mnohem důležitější, než 

samotné výsledky, jsou předvedená hra 
a zápal pro hru.

Většinu remízových zápasů jsme byli na hři-
šti lepším celkem, bohužel se nám nedařilo 
proměňovat vyložené šance a vstřelit rozho-
dují gól. Z toho pramení i celkové 13. umístě-
ní po podzimní části OPMŽ s bilancí 5 bodů 
(5x remíza, 6x prohra) a skóre 10:36.

Střelci: Jan Míchal, Jan Kupera, Josef Adá-
mek, Vojtěch Klička: všichni 2, Štěpán Dírer, 
Matěj Kozderka: 1.
Závěrem bych chtěl jménem žákovských 
týmů poděkovat vedení AFK za podporu 
a dík patří i všem rodičům a fanouškům AFK 
Bratčice.
 
AUTOR: ALEŠ KOTRBA

Tradiční zvonění patří k naší obci Brat-
čice už od nepaměti. Po oznámení místní 
paní kostelnice, že už nemá dost sil 
na ruční zvonění, jsem dospěla k závěru, 
že by byla opravdu velká škoda, kdyby-
chom ve vsi o zvonění přišli. Místo zvuků 
z kostela sv. Václava bychom slyšeli vy-
zvánění pouze z rozhlasu.
 
A to už byl pouze krok k založení Spolku 
Zvon. V prosinci 2018 byl spolek zcela spon-
tánně založen. Cílem našeho spolku je shro-
máždit dostatečné množství peněz, aby 
mohlo být opraveno upevnění zvonu a poté 

byl k takto upravenému zvonu připojen 
mechanický pohon, který by mohla snadno 
obsluhovat naše paní kostelnice.
Během velmi krátké doby se nám podařilo 
zorganizovat vystoupení pěveckého sboru, 
vytisknout plakáty, připravit občerstve-
ní i malé dárečky pro návštěvníky a 22. 
prosince 2018 mohl být uspořádán bene-
fiční koncert v podání Čáslavské scholy 
a poslechnout si Českou mši vánoční od J. 
J. Ryby. Každý z příchozích dostal na pa-
mátku keramický zvoneček, který vyrobily 
bratčické děti a koncert mohl začít. Během 
koncertu se podařilo vybrat 22 tisíc korun, 

do cílové částky 32 tisíc korun, z těchto 
peněz se podařilo upevnit zvon a upravit 
prostor zvonice.
 
Pořádání koncertů a další aktivity Spolku 
Zvon byly nepříznivě ovlivněny covidovými 
opatřeními, přesto se podařilo uspořádat 
i další koncerty, poslední v říjnu roku 2022. 
 
Věříme, že v příštím roce se podaří navázat 
na aktivní činnost spolku a budeme se těšit 
na další akce Spolku Zvon.
AUTOR: MGR. MARTINA ADAMOVÁ EICHER
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Příjemné prožití vánočních 
svátků a úspěšný vstup 
do roku 2023 přeje zastupitel-
stvo obce Bratčice.

V jakém stavu je obecní kasa?

Upozornění 
hasičů

Poslední 4 roky byly z pohledu obecních 
financí ve jménu přípravy projektů a ob-
novy drobného majetku. Bez problému 
pokračovaly splátky obecních úvěrů 
a v tuto chvíli zbývá doplatit již „jen“ 
zhruba 3 mil. Kč, které souvisí s výstav-
bou tlakové kanalizace (plánováno do-
platit v roce 2025). 
Zadlužení obce tak v posledních 4 letech 
kleslo na polovinu a zároveň se podařilo 
výrazně navýšit úspory na obecních 
účtech. Právě tyto úspory a připravené 
projekty jsou dobrou zprávou pro inves-
tice v následujících letech.

Rozpočet obce na příští rok, který bude 
schvalovat zastupitelstvo na svém prosinco-
vém jednání, je navržen s příjmy ve výši 12,3 
mil. Kč a výdaji 17,9 mil. Kč, což znamená 

zhruba 5,6 mil. Kč schodku, který bude pla-
cen z přebytku hospodaření minulých let.

Nejvyšší položkou příjmů jsou tradičně 
příjmy daňové, dále je počítáno s příjmy 
3,6 mil. Kč z plánovaného prodeje tří pozem-
ků v lokalitě Švestková. Co se týče výdajů, je 
v rozpočtu vyjma běžných výdajů počítáno 
s 8 mil. Kč na výstavbu chodníků. Právě 
rekonstrukce chodníků je projektem připra-
veným v minulých letech a na projektovou 
dokumentaci byla využita dotace Středočes-
kého kraje. 
Rozpočtovaných 8 milionů však ani vzdáleně 
nestačí na výstavbu celého projektu, proto 
se stejně jako v minulém roce pokusíme 
získat dotaci ze Státního fondu dopravní in-
frastruktury. Pokud bychom byli s touto žá-
dostí neúspěšní, budeme muset celý projekt 

rozdělit na etapy a postupně jej financovat 
z obecního rozpočtu.

Druhým největším projektem pro příští rok 
bude zasíťování parcel v oblasti Švestková, 
které vyjde na více než 3 mil. Kč. Jelikož je 
o výstavbu nových domů v naší obci velký 
zájem jak od místních, tak od přespolních, 
věříme, že zasíťování a následný prodej po-
zemků proběhne co nejrychleji. Tyto tři par-
cely jsou jedněmi z posledních pozemků, jež 
jsou ve vlastnictví obce a zároveň je s nimi 
v územním plánu počítáno pro výstavbu.

V závěru mi dovolte za správu obecních 
financí poděkovat paní hospodářce Marii 
Novotné, která již celou řadu let odvádí skvě-
lou práci.
AUTOR: JIŘÍ HAVRÁNEK

S ohledem na aktuální ekonomickou situaci 
se celá řada lidí vrací k topení uhlí či dře-
vem. I v této souvislosti se v poslední době 
množí požáry komínových těles. Proto neza-
pomínejme na pravidelné kontroly!
Čistotu a revizi komínů řeší zákon o požární 
ochraně 133/1985, potažmo prováděcí vy-
hláška 34/2016 o čištění, kontrole a revizi 
spalinových cest. 

Lidé, kteří opomíjí kontrolu komínových 
těles, se vystavují, když už to dobře dopadne, 
pokutě a nevratnému poškození komínu. 
Čistota a dobrý technický stav komínu je 
předpokladem k tomu, abychom nevídali 
hasiče v zásahových oblecích před svou ne-
movitostí.
Obec pravidelně navštěvuje několik firem 
zabývajících se servisem komínových těles, 
v případě zájmu o kontakt na některou 
z nich se můžete obrátit na starostu obce.
AUTOR ČLÁNKU: MARTIN KUPERA

Psát do OBĚŽNÍKU může každý!
Milí občané Bratčic, pokud někdo máte 
„básnické střevo“ a chcete se podělit o svou 
tvorbu nebo byste se rádi vyjádřili k dění 
v obci, zašlete nám svůj příspěvek na e-mail: 
ou.bratcice@seznam.cz nebo jej v papírové 
podobě vhoďte do schránky na obecním úřa-
dě. Pojďte s námi tvořit náš Oběžník, na nic 
nečekejte a pište!


